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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 21. november 2023, kl. 17.00 

 

Deltagere: 

Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Henning Nielsen, Claus Bendixen, Kristine Ammitzbøll-Bille, Gert Vincent 

(ref.), Mette Rathsach (sekretariatet). 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

2. Opsamling og evt. opfølgning på halvårsmøde med TMF 

3. Drøftelse - Kronløbsringen 

4. Ønsker til budget – overførsel + budget 2025 

5. Handleplan til bydelsplan 

6. Forberedelse til møde den 12. december 2023 med MBK (mobilitet, byvedligehold og 

klimatilpasning i TMF) 

7. Workshop om udbygning af metronettet 

8. Orientering om inddragelse af bycyklens cykelstativer og reetablering af mindre gadearealer 

9. Orientering om kanalrundfart 

10. Orientering: Inderhavnsbroen – bundskinner skal udskiftes 

11. Orientering om dispensationer til opsætning af lyskryds på Refshalevej 

12. Toiletprioriteringsliste 2024 

13. Borgermøde om Inderhavnen 

 

1. Valg af referent 

Gert blev valgt. 

 

2. Opsamling og evt. opfølgning på halvårsmøde med TMF 

Vi synes ikke, vi fik afklaret hegnet ved Noma. Der er modstridende meldinger om, hvilken lokalplan hegnet 

hører ind under. Vi forventer, at forvaltningen behandler vores spørgsmål grundigt. Der har været artikel i 

Berlingske og BT, hvor Asbjørn har udtalt sig. 

 

Formen på møderne blev drøftet. 

 

Beslutning: Vi afventer svar på vores spørgsmål vedrørende hegnet fra TMF. Til næste møde med TMF vil vi 

udover at fremsende emner også spørge, om forvaltningen kan se andre former på mødet; f.eks. fysisk 

besøg på udvalgte steder. 

 

3. Drøftelse - Kronløbsringen 

Tegnestuen Tredje Natur har udarbejdet et forslag til cykelrute omkring havnen, som skal forbinde 

Lynetteholm med Nordhavn og Langelinie. BTH-gruppen drøftede forslaget. Den skitserede højbro til 

Langelinie virker svær at passere for cyklister. Den planlagte forbindelse fra Refshaleøen, hvor lokaludvalget 

støtter en tunnel- eller færgeløsning, kan indgå i den sydlige del af cykelruten, og der er ikke grund til at 

etablere en ny bro. Gruppen finder, at der bør være en stiforbindelse over den kommende sluseport i 

Kronløbet, som skitseret i forslaget. 

 

Beslutning: BTH finder, at den sydlige strækning allerede er indtænkt med den eksisterende planlægning, 

og gruppen anbefaler en stiforbindelse over sluseporten. 

 

4. Ønsker til budget – overførsel + budget 2025 

Følgende ønsker blev nævnt: 
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• Refshalevej – hele strækningen 

• Krydset Lille Langebro/Langebrogade 

• Bylivsgader – flere midler til realisering af projekter 

• Torvet 

 

Beslutning: Forslagene indarbejdes i samlet indstilling til CLU. 

 

5. Handleplan til bydelsplan 

Følgende blev nævnt: 

• Trafikøer, herunder samlet trafikplan for Christianshavn 

• Forretningsliv/erhvervsliv på Christianshavn. Hvordan skaber vi en bedre detailhandel i bydelen, og 

hvilken erhvervssammensætning har vi i øvrigt? Vi skal etablere en ramme for at være mere aktiv i 

forhold til dialog med erhvervsliv på Christianshavn. 

 

Beslutning: Mette arbejder videre med forslagene til handleplanen. 

 

6. Forberedelse til møde den 12. december 2023 med MBK (mobilitet, byvedligehold og klimatilpasning i 

TMF) 

Vi vil fortsat gerne drøfte trafikøer. Desuden vil vi gerne have en drøftelse om trafikken omkring Lille 

Langebro på Christianshavnssiden. Hvordan kan man arbejde med at begrænse de mange konflikter mellem 

trafikanterne? 

  

Beslutning: Sekretariatet melder ønskerne til TMF. 

 

7. Workshop om udbygning af metronettet 

Københavns Kommune holder en workshop om fremtidige metroforbindelser i byen, hvor lokaludvalgene 

også er inviteret. 

 

Claus meldte sig til at deltage i workshoppen. 

 

Beslutning: Claus deltager for CLU. 

 

8. Orientering om inddragelse af bycyklens cykelstativer og reetablering af mindre gadearealer 

Mette orienterede om, at lokaludvalgets forslag er indmeldt til forvaltningen. Stativet i Dronningensgade 

kan erstattes med nye cykelstativer. Øvrige kan erstattes af beplantning. 

 

9.  Orientering om kanalrundfart 

BTH-gruppen tog til efterretning, at partierne i TMU tilsluttede sig protokolbemærkning om, at eldrift af 

bådene skal fremmes. 

 

10. Orientering: Inderhavnsbroen – bundskinner skal udskiftes 

Informationsbrev er rundsendt til hele lokaludvalget. 

 

11. Orientering om dispensationer til opsætning af lyskryds på Refshalevej 

Mette oplyste, at der er givet dispensation til opsætning af trafiksignal i krydset Refshalevej/Forlandet. 

Sagen forventes at blive behandlet på TMU i december. 

 

12. Toiletprioriteringsliste 2024 

Toiletprioriteringslisten udsendes til høring den 1. december i lokaludvalgene. 
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Beslutning: Der er ikke behov for møde med TMF om sagen. 

 

13. Borgermøde om Inderhavnen 

Indre By vil holde et borgermøde om Inderhavnen, og Christianshavn er inviteret til at være medarrangør. 

 

Beslutning: Vi vil gerne deltage i initiativet. Claus og Kristine deltager. 

 

Eventuelt 

Arbejdsgruppen fik besøg af en borger, der præsenterede sine tanker vedr. gang- og cykeltrafik til 

Refshaleøen og Lynetteholm. Borgerens holdning var, at man skulle arbejde med en trafikkorridor bag om 

Margretheholm, frem for at udvide Refshalevej på stykket der løber langs Minebådsgraven.   

 

Næste møde 

12/12 kl. 17. TMF deltager i mødet. Mødested oplyses, når antallet af mødedeltager er kendt. 

 

 

 


